
Århus Ungdommens Fællesråd 
Styrelsesmøde 

Referat 

Tidspunkt 3. oktober 
17.30-20.00 

Sted ÅUFs sekretariat, Fjordsgade Foreningshus 

 

Indbudte Afbud Til stede Ikke til stede Navn 

 x  Nina F. Hansen, formand 

 x   Ida Binderup, næstformand (på zoom) 

 x   Emil Andersen, kasserer 

 x  Rune Kløve Junge, børne- og ungdomskorps 

x   Sarah Olesen, politiske 

x   Stine Alkert, religiøse 

x   Peter Holmgaard Jensen, religiøse, suppleant 

x    Maj Vejlgaard, mellemfolkelige og internationale 

x   Niels Neumann, mellemfolkelige og internationale, suppleant 

 x  Tobias Wisby Tobiassen, øvrige (på zoom) 

 x  Simone Vestergaard, praktikant 

 x  Sara Springborg, sekretariatsleder 
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0. Formalia 

0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender dagsordenen. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer. 

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
De enkelte styrelsesmedlemmer har mulighed for at orientere om nyt fra deres grupperinger.  
Særlig ansvarlig: Maj 
Referat: 
Rune: Arbejdet med planlægning af FDF og Spejderne i Tivoli i 2023 er gået i gang. Der er flagermuslyg-
teløb for alle spejdere i Aarhus d. 5. november.  
Tobias: Vi har fået vores kro i gang igen til Første Søndag-rollespillet. Tobias deltager i generalforsam-
ling hos Bifrost for Einherjerne.  
Emil: Europæisk Ungdom i Aarhus holder stort Ukraine-arrangement i foråret. Der er kommet nyt for-
mandskab efter sidste generalforsamling. Sara får kontaktoplysninger.  

 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Formanden orienterer om nyt siden sidste møde, der relaterer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina 
orienterer om arbejdet med fritidspasset og MUS og LUS. Emil orienterer om foreningstræf på Frede-
riksbjerg d. 1. september.  
Referat: 
Nina orienterede om at FU har drøftet det videre arbejde med fritidspasset, og foreslår at det bliver en 
del af arbejdsprogram 2023. Emil orienterede om foreningstræf arrangeret af Frederiksbjerg Fællesråd. 



 
1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Sekretariatslederen orienterer om nyt siden sidste møde.  
Referat: 
Sara tilføjede til den skriftlige orientering: 
- Der er valg til Børne- og ungebyrådet i denne uge. Som altid har det været en omfattende proces at 

finde kandidater og få lavet valgmateriale. Men vi er gået fra 40 kandidater sidste år til 45 i år, så 
det er første sejr. 

- SDM-bevillinger er alle udbetalt. Der er 1830 kr. tilbage som overføres til næste år.  
- Ny DUF-analyse: Hver fjerde ung kæmper med at finde frirum i hverdagen – måske et spændende 

oplæg til Årsmødet med konkrete ideer til foreningerne?: file:///C:/Users/sl/Downloads/Unges_Fri-
rum_Handout__Klausuleret_til_tirsdag_d._30_august_.pdf 

- Simone deltager i Skovbrugerrådets første møde d. 6. oktober for Rune. Vi har ikke kandidater til de 
tre ledige pladser i Rådet fra ÅUF.  

- DUF holder fyraftensmøde d. 5. oktober i Aarhus om trivsel: https://duf.dk/arrangement/styrk-
trivslen-sluk-og-vaer-paa?fbclid=IwAR2fTknkSpRFxXHC7SyeHjzoYdexI5EFjc-O8Bo7DEb7kZNlnrT-
mRRn21nA. Deadline for tilmelding er i dag (3.10).  

- Simone har sendt invitationen til Frivilligakademi ud til alle foreninger mandag d. 19.9. Vi deler på 
facebooksiden og ind i så mange af foreningernes grupper og sider som vi kan finde på Facebook.  
Fra styrelsen: Ida (måske), Emil, Rune og Nina (begge måske), Sara og Simone. Sara skriver i mailen 
til referatet at man skal huske at tilmelde sig.    

- I Kulturudvalgets dagsorden for 21. september står der, at ” i 1. kvartal 2023 planlægges en Dialog-
workshop/konference vedr. Sports- og Fritidspolitikken” Jeg har ikke hørt yderligere, men forventer 
at vi inviteres.  

- Der er åbnet for indstillinger til årets ungdomsforening i DUF. Frist er d. 30. oktober. Ideer til lokal-
foreninger ÅUF skal indstille sendes til Sara. https://duf.dk/artikel/hvem-skal-vaere-aarets-ung-
domsforening-2022-question-mark?fbclid=IwAR2Ty6AEVc_sDTUzJ_Sk7kay-fEU88-MxhUn4fshhNqf-
qTxu9-k8WCMczs. 

- Studietur i morgen bliver godt. Der er 12 deltagere på turen. 6 styrelsesmedlemmer, 4 byrådsmed-
lemmer og 2 fra sekretariatet.   

- Dialog med Studenterlauget på BSS og Studenterrådet på AU om politiske ungdomsforeninger ved 
studiemesserne. Det tager vi på styrelsens dagsorden til december.  

2. Ledelse 
2.1. Drøftelse og beslutning: Børnerettighedsarrangement 9. juni  
Indstilling: 
Sara giver en status på børnerettighedsarrangementet 9. juni, og styrelsen evaluerer arrangementet. 
Derudover beslutter styrelsen om ÅUF skal være med i 2023.  
Referat: 
Det var en fin dag med god opbakning fra daginstitutioner, SFOer og klubber. Jeg havde en række for-
eninger med i undervisningen af de studerende op til arrangementet, men ingen foreninger deltog på 
dagen. Foreningerne melder positivt tilbage fra besøgene i undervisningen på pædagoguddannelsen. Vi 
har evalueringsmøde på torsdag i styregruppen. Vi har drøftet muligheden for at gøre det lidt anderle-
des næste år, da UngiAarhus åbner en ny klub og legeplads på Aarhus Ø til sommer, hvor vi kunne være 
en del af åbningen: https://www.facebook.com/stedetpaaoen/ 
Styrelsen drøftede om vi skal fortsætte med at indgå i samarbejdet. ÅUF vil gerne være med igen i 
2023, hvis der bliver et fælles arrangement, og vi vil også gerne bidrage med 3000 kr. til budgettet.  
 
2.2. Beslutning: Optagelse af ny medlemsforening, Fødselsdagspatruljen 
Indstilling: 
Styrelsen behandler ansøgning om optagelse fra Fødselsdagspatruljen.  
Referat: 
Sara gav en kort intro til foreningen. Nina gennemgik de fem krav for optagelse.  
Styrelsen vurderede at alle fem krav var opfyldt. Styrelsen indstiller at de optages ved årsmødet. 
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2.3. Beslutning: Optagelse af ny medlemsforening, Foreningen Atomkraft Ja Tak  
Indstilling: 

Styrelsen behandler ansøgning om optagelse fra Foreningen Atomkraft Ja Tak 

Referat: 

Sara gav en kort intro til foreningen. Nina gennemgik kravene for optagelse. Styrelsen drøftede om kra-

vene er opfyldt. 

Tobias: De lever ikke op til kravet om børne- eller ungdomsforening 

Emil: De laver mange arrangementer for studerende i Aarhus.  

Ida: Vi kan gå i dialog med dem om, hvordan de får børn eller unge som en primær målgruppe.  

Nina: De lever op til fire ud af fem krav. Men de skal leve op til alle fem krav for at kunne indstilles til 

optagelse. Vi kan foreslå at de begynder at registrere alder på medlemmerne eller skriver unge ind i 

deres vedtægter.  

Vi vil rigtig gerne have dem med, men vi kan ikke optage dem uden at de lever op til alle krav. Sara gi-

ver dem en tilbagemelding, hvor det fremgår hvordan de kan komme til at leve op til medlemskravene.  

 

2.4. Drøftelse: Status på Strategi 2022-2024 
Indstilling: 
Nina giver en status på Strategi 2022-2024 
Referat: 
Nina orienterede om den status Sara har lavet. Styrelsen brainstormede på mulige tiltag under punkt 2 
om grøn bæredygtighed og punkt 3 om trivsel. Noter fra styrelsens drøftelse. 
 
Ideer til materiale om grønbæredygtighed:  
- Spørg Foreningen Atomkraft Ja tak for inspiration 

- Vi skal spørge foreningerne om hvad de ønsker sig.  

- Lave noget andet end et hæfte. Nina anbefaler FDFs escape-room-aktivitet til 120-årsjubilæet.  

- Aktivitet som man kan bruge i sin forening. Husk aldersdifferentieret.  

Netværk om grøn bæredygtighed:  
- Det giver stadig mening, men det behøver ikke være et fysisk netværk. 

- Netværket skal have et konkret mål. Fx affaldssortering i alle foreningen.  

- Spørg Pernille fra Europæisk Ungdom, hvad der fungerede da de politiske ungdomsforeninger dan-

nede netværk i forbindelse afstemningen om forsvarsforbeholdet.  

Få flere børn med i foreningerne: 
- Mød din forening. Åbent hus i foreningerne. Der skal være en vært, der har til opgave at tage godt 

imod nye i foreningen.   

Trivsel: 
- Vi kunne lave noget a la ”10 spørgsmål om tryghed og trivsel” (samtalekort) fra foreninger i Lands-

samrådet.  

- DUF fyraftensmøde d. 5. oktober med fokus på den enkelte frivillige.  

 
2.5. Drøftelse: Status på Arbejdsprogram 2022 
Indstilling: 
Nina giver en status på arbejdsprogram 2022. Styrelsen drøfter om der er nogle arbejdsprogrampunk-
ter, som skal have yderligere opmærksomhed.  
Referat: 
Sara gav en kort status. Vi er godt med på alle punkter. Punkt 8 mangler stadig noget indhold, men det 
kommer med undersøgelsen af medlemsforeningernes ønsker til ÅUFs arbejde med trivsel i efteråret.  
 

 



2.6. Beslutning: Arbejdsprogram 2023 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter forventninger til arbejdsprogram 2023. Styrelsen nedsætter en arbejdsgruppe, der har 
ansvar for at udarbejde et udkast til arbejdsprogram. Udkastet skal derfor både tage udgangspunkt i 
styrelsens drøftelse og strategien. Udkastet skal være klar til styrelsesgodkendelse på mødet i dec. 
Referat: 
Ideer til arbejdsprogram 2023 
- Fritidspas 

- Materiale om grøn bæredygtighed 

- Netværk om grøn bæredygtighed 

- Styrke ledelserne (fortsat fra sidst) 

- Kampagne for at skabe engagement i foreningerne (fortsat fra sidst).  

- Sara undersøger om der er politikker vi skal involvere os i (Kulturpolitik, Bibliotekspolitik eller Børn 

og Unge-politik).  

- Hvordan kan vi spille aktivt ind i Sport og Fritidspolitikken.  

- Trygt fællesskab.  

- Flere foreningsuvante børn med – blive klogere/samarbejde med andre fx foreningskonsulenter.  

Sara skriver I mailen med referatet at man kan melde sig. 
Arbejdsgruppen: Nina, Rune, Sara, Simone. Ida vil gerne inviteres og komme med skriftlige input.   

 
2.7. Beslutning: Årsmøde 
Indstilling: 
Årsmødet er fastsat til den 23. februar. Sekretariatet har booket Solsalen. Styrelsen drøfter ideer og for-
ventninger til Årsmødet, herunder drøfter hvilke eventuelle gæster og talere der skal inviteres. Styrel-
sen beslutter, hvem der skal inviteres som dirigenter. Styrelsen nedsætter et årsmødeudvalg, der sam-
men med sekretariatet arbejder videre med planlægningen. 
Referat: 
Styrelsen kom med input til planlægningen af årsmødet: 
- Gerne gruppedialog i stedet for et oplæg, så der bliver mere tid til at snakke sammen. En ide kunne 

være at sætte fokus på trivsel. Fx med konsulent fra DUF om frirums-undersøgelse.  

Årsmødeudvalg: Ida (på Zoom), Nina, Tobias, Sara.  
Sara skriver I mailen med referatet at man kan melde sig. 

 
2.8. Beslutning: Suppleant i Skovbrugerrådet 
Indstilling: 
Styrelsen vælger en suppleant for Rune i Skovbrugerrådet. 
Referat: 
Rune introducerede Skovbrugerrådets arbejde og opgave.  
Der var ingen på mødet er ønskede at være suppleant.  
Sara skriver I mailen med referatet at man kan melde sig. 
Hvis der ikke er nogen i styrelsen der ønsker at være suppleant, så spørger Rune i Samrådet.  

 
2.9. Drøftelse: Proces omkring anlægspulje 
Indstilling: 
Aarhus Kommune uddeler hvert år midler til anlæg i foreningslivet gennem anlægspuljen. ÅUFs sekreta-
riat inviteres til at kvalificere uddelingen med vores viden fra foreningerne. Styrelsen vedtager hvem 
der deltager i rådmandsmøde, hvis det bliver aktuelt. De seneste år har det været formanden, repræ-
sentanten fra ungdomskorpsene og sekretariatslederen.  
Referat: 
Sara gav en status på ansøgningsprocessen. Der var frist for ansøgninger d. 15. september. Jeg har fået 
et overblik fra Sport og Fritid, hvor det fremgår at 5 af vores medlemsforeninger har søgt. Jeg har kon-
taktet dem alle. Rådmanden har sendt en nyhed ud om stor søgning til puljen. Der stod blandt andet: ”I 
år har foreningerne søgt om tilskud til 67 forskellige projekter. Det er flere end nogensinde før. I alt er 



der søgt om tilskud for 171 millioner kroner. Den aktuelle pulje der skal fordeles, er på 29 millioner kro-
ner.” Møde med Sport og Fritid og Idrætssamvirket bliver d. 26. oktober.  
Hvis der bliver et rådmandsmøde, så deltager formand, grupperingsrepræsentant for korps og sekreta-
riatsleder.   

 
 

2.10. Drøftelse: DUF Delegeretmøde 
Indstilling: 
ÅUF inviteres hvert år som gæster på Dansk Ungdoms Fællesråds delegeretmøde lørdag d. 3. decem-
ber. Styrelsen beslutter, hvem der skal deltage. Invitation er endnu ikke udsendt. 
Referat: 
Der var ikke nogen på mødet der kunne deltage. 
Sara skriver I mailen med referatet at man kan melde sig. 
 

 
3. Eventuelt 

3.1. Beslutning: Planlægning af julefrokost  
Indstilling: 
ÅUF holder julefrokost d. 9. december for styrelsen, suppleanter og sekretariatet. Styrelsen nedsætter 
en planlægningsgruppe til julefrokost.  
Referat:  
Simone og Sara planlægger julefrokost.  

Kommende datoer: 
Styrelsesmøde mandag d. 5. december kl. 17-20 
Julefrokost fredag d. 9. december  
Styrelsesmøde mandag d. 30. januar kl. 17-20  
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen. 


